
GOVOR GRADONAČELNIKA EDIJA ŠTIFANIĆA POVODOM DANA 

GRADA POREČA 30. travnja 2015. 

 

Na današnji dan, prije 70 ljeta, partizanski borci i antifašisti 

oslobodili su Poreč od nacifašističkih okupatora. Od tada do današnjeg 

dana oslobodilački i slobodoljubivi barjak slobode ponosno se vijori nad 

našim gradom. Kada se prisjećamo boraca za slobodu, boraca 

narodnooslobodilačkog i domovinskog rata, kada obilazimo memorijale i 

spomenike herojstva, ne odajemo počast vrijednostima koje se vežu uz rat, 

već uz vrijednosti koje se vežu za ljudskost, žrtvu, herojstvo, predanost – za 

službu miru. Miru, koji mora proizaći iz našeg svakodnevnog ponašanja: 

svi mi osobno moramo biti kreatori mira! I tako, da svojim ponašanjem 

štitimo vrijednosti koje smo naslijedili. To je najbolji način da odamo 

počast borcima za slobodu i mir. Zato smo danas ovdje kako bismo 

proslavili Dan oslobođenja.  

 

Bili mi ovdje tog 30. travnja 1945. ili bilo da Dan oslobođenja 

proživljavamo kroz uspomene koje smo naslijedili od naše obitelji i 

prijatelja, ili smo o tome čuli nakon što smo došli u ovaj grad kako bi, sa 

svojim obiteljima ovdje stvorili život, nadam se da svi mi možemo danas 

zahvaliti na slobodi koju uživamo i na vrijednostima poput antifašizma, 

tolerancije, suživota koje svakodnevno živimo.  

 

Dan Grada je prilika i da se osvrnemo na sve učinjeno u Gradu u 

posljednjih godinu dana. U gradu radimo sustavno, planski i svakodnevno, 

te se rezultati mogu vidjeti. 

Grad Poreč kontinuirano ulaže u razvoj svoje infrastrukture jer je ona 

preduvjet našeg gospodarskog razvoja, a naš grad ima odličnu 

infrastrukturu u koju svake godine ulažemo znatna sredstva.  

Od najznačajnijih investicija u gradu, istaknuo bih izgradnju sustava 

odvodnje s uređajima za pročišćavanje otpadnih voda vrijednog gotovo 

pola milijarde kuna. Ovom investicijom bit će izgrađena 4 uređaja za 

pročišćavanje otpadnih voda, preko 80 kilometara nove kanalizacijske 



mreže, a više od 6000 novih korisnika koristit će kanalizaciju. Međutim, 

ovim projektom ne gradi se samo prijeko potrebna infrastruktura, već on 

sadrži i dodatnu komponentu koja će omogućiti da naš Grad kao i 

cjelokupna Poreština i dalje bude turistički lider u našoj domovini. Ovim 

investicijom ulažemo u zaštitu okoliša i u racionalno raspolaganje 

resursima, te u konačnici podižemo atraktivnost naše destinacije. 

Završetkom izgradnje sustava odvodnje dobit ćemo kristalno čisto more jer 

se otpadne vode iz kanalizacije više neće ispuštati u naš najvredniji prirodni 

resurs, te će se naši građani i brojni turisti moći bezbrižno kupati na bilo 

kojem dijelu porečke obale. Također, obrađenu vodu koristit ćemo za 

navodnjavanje i zalijevanje poljoprivrednih i zelenih površina čime ćemo 

smanjiti troškove, a u konačnici i štedjeti pitku vodu.  

U proteklih godinu dana kroz investicije Hrvatskih cesta uloženo je 

preko 40 milijuna kuna u izgradnju 10 kilometara novih cesta, gotovo isto 

toliko kilometara biciklističkih i pješačkih staza, te 6 novih, suvremenih 

rotora čime su riješene kritične prometne točke, a Poreč je dobio i još 

jedan, novi ulaz u grad.  

 

Nastavljamo s plinofikacijom grada kako bi građani i poduzetnici 

imali dostupan čist i cjenovno pristupačan energent, započeli smo s 

projektom razvoja širokopojasnog Interneta na području čitavog grada. 

Prvi u Hrvatskoj izgradili smo pretovarnu stanicu i potpuno smo spremni 

za uvođenje selektivnog prikupljanja otpada. 

Naša Lučka uprava uložila je znatna sredstva u dogradnju lukobrana 

čime se povećava zaštita, sigurnost i iskoristivost  porečke luke. 

Prijavom na javni poziv od strane Fonda za zaštitu okoliša i 

energetsku učinkovitost, našim smo građanima priskrbili bespovratna 

sredstva u iznosu od milijun kuna, a kojima se upravo završava energetska 

obnova 30-ak obiteljskih kuća. Na 8 objekata u vlasništvu Grada Poreča 

postavljene su foto-naponske elektrane, te postrojenja solarnih kolektora 

putem kojih će velikim dijelom biti zbrinute potrebe za potrošnom toplom 

vodom, te električnom energijom navedenih objekata.  

Naše trajno opredjeljenje prema zaštiti okoliša pokazali smo i 

otvaranjem prve gradske javne stanice za brzo punjenje vozila na električni 



pogon, pokrenuta je akcija dodjele bespovratnih sredstava građanima radi 

uklanjanja azbestnih krovova s područja Grada Poreča, koja se u 

potpunosti financira kroz naš proračun. Potičemo male poduzetnike i 

obrtnike kroz razne programe i inicijative. Prije nekoliko dana otvorili smo 

poduzetnički inkubator koji je izgrađen kako bismo mladim poduzetnicima 

olakšali realizaciju njihovih ideja i potencijala. 

 

Ne možemo govoriti o investicijama, a na spomenuti one koje se 

provode u turizmu. Poreč je godinama lider u istarskom i u samom je vrhu 

hrvatskog turizma. Svake godine se na području grada ulažu značajna 

sredstva u obnovu postojećih i izgradnju novih sadržaja kojima 

povećavamo atraktivnost naše destinacije. Poreč je i ove godine privukao 

najveće investicije u hrvatskom turizmu. 

 

Izuzetno mi je drago da se u Poreču približavaju kraju dvije iznimno 

važne investicije za grad, vrijedne gotovo pola milijarde kuna. Riječ je o 

izgradnji vodenog parka Aquacolors, te uređenju obiteljskog turističkog 

kompleksa na otoku Sveti Nikola. Ove će investicije omogućiti daljnji 

razvoj turizma našega Grada, povećati konkurentnost cijele destinacije 

kroz stvaranje novih sadržaja i motiva dolazaka u Poreč. Za grad je to 

dobro jer će omogućiti otvaranje novih radnih mjesta i dodatne prihode za 

naš proračun. 

Radovi na oba projekta ulaze u završnu fazu, te će biti spremni i 

otvoreni za nekoliko dana. U proteklih godinu dana, uz sufinanciranje 

Ministarstva turizma, na području grada uspješno su napravljene dvije 

nove plaže. 

 

Danas je Poreč, bez obzira na manje probleme koje imamo i kojih 

smo itekako svjesni, iznadprosječan hrvatski grad po dohotku i izvornim 

prihodima po glavi stanovnika, po investicijama koje se dešavaju, grad koji 

bilježi stalni pad nezaposlenosti i veći broj novozaposlenih. Zahvaljujući 

povećanim prihodima u proračunu, ali i uvođenjem financijske discipline i 

racionalizacijom troškova u gradskoj upravi i gradskom sustavu uspjeli 

smo lanjsku fiskalnu godinu završiti s viškom prihoda nad rashodima od 



33,8 milijuna kuna. Stabilizirali smo proračun, ujednačili prihodovnu i 

rashodovnu stranu te zadržali razvojnu i socijalnu komponentu. Naročito 

me veseli što se dobro puni, čak i bolje od plana, što jamči nastavak 

realizacije planiranih projekata. 

Da radimo dobar posao u gradu, potvrđuje to i stopa nezaposlenosti 

koja se trenutno kreće oko 6.5%, trenutno krajem travnja imamo svega 327 

nezaposlenih, što je 36% manje osoba u odnosu na isti mjesec protekle 

godine. Grad smo koji je među najuspješnijima u povlačenju novca iz 

fondova EU i naših ministarstava. Poreč je danas, jednostavno, primjer 

svega što Hrvatskoj treba. Uspješno se povlače ogromna sredstva iz 

Europske unije, dovršava se i vrijedna investicija stranog ulagača. Privatni 

sektor, a posebno turistički, svojim ulaganjem, dodatno podiže kvalitetu 

našeg turističkog proizvoda i otvara nova radna mjesta, javni sektor ulaže 

značajna sredstva u infrastrukturu. Sveukupno, privatni i javni sektor 

zajedno ulažu oko milijardu kuna u razvoj našeg Grada.  

Međutim, veće bogatstvo od novca su ljudi, njihove ideje, njihova 

kreativnost, njihov trud i rad koji onda stvara dodanu vrijednost.  

I upravo zato nam ne smije nikad iz vidokruga nestati mali čovjek, 

svaki čovjek, naš Porečan. Ne smijemo zaboraviti na obične male ljude koji 

se svakodnevno bore za život i egzistenciju svojih obitelji. Naša je odluka, 

stoga, da zadržimo postojeći, visok standard u našim vrtićima i našim 

školama. I dalje ulažemo u poboljšanje uvjeta za naše najmlađe. Čuvamo 

visoki standard u zdravstvu, razvijamo programe za zdravlje, financiramo 

nad standard Hitne medicinske pomoći jer su nam životi naših sugrađana 

najdragocjeniji. Ne smanjujemo socijalna prava, nego ih svakodnevno 

povećavamo za sve osjetljive skupine građana. Subvencioniramo boravak 

naših sugrađana u Domu za starije. Podupiremo udruge za osobe s 

invaliditetom, doveli smo u naš grad stručne usluge za djecu sa ranim 

razvojnim poteškoćama, kako bismo olakšali funkcioniranje čitavih obitelji. 

U istom obimu financiramo naše ustanove, kulturne djelatnosti, sportske 

klubove i brojene udruge. Mladi su budućnost našeg grada, zato radimo na 

projektu poticane stanogradnje kako bi oni mogli živjeti u gradu u kojem 

su odrasli. 

 



Grad smo brojnih događanja. Prisjetimo se samo koje smo sve 

događaje ugostili u posljednjih godinu dana. Ove godine ta se lista dodatno 

povećala za vrhunski sportski događaj u odbojci na pijesku pod 

pokroviteljstvom Red Bulla i Swatcha, što potvrđuje naš grad kao 

vrhunsku destinaciju u svjetskim okvirima. Turnir u odbojci na pijesku 

sjajno se poklopio sa nedavnim osvajanjem prvenstva Hrvatske naših 

porečkih odbojkašica, kojima i ovim putem želim čestitati i zahvaliti na 

promociji grada. 

 

Do idućeg Dana Grada zacrtali smo si ambiciozne planove: po 

modelu Javno-privatnog partnerstva graditi ćemo osnovnu školu Finida i 

područnu Žbandaj, nastavit ćemo s plinofikacijom grada, idemo dalje s 

rekonstrukcijom Zavičajnog muzeja. Kroz poticajne mjere Ministarstva 

poljoprivrede u našim prigradskim naseljima gradit ćemo dječja igrališta, 

vrtić, nerazvrstane ceste, iz Fonda za razvoj turizma nastaviti ćemo s 

izgradnjom plaža. Nakon turističke sezone započet ćemo s uređenjem naše 

gradske rive. 

 

Poštovane dame i gospodo, 

Za stvaranje rezultata i razvoj naše sredine, uvijek su bili zaslužni 

pojedinci. Stoga posebne čestitke upućujem ovogodišnjim laureatima koji 

će danas primiti javna priznanja svoga grada. 

Zahvaljujem se svim našim ustanovama, klubovima i društvima koje 

kvalitetom svog rada i programima nadilaze veličinu Grada Poreča. Hvala 

svim poduzetnicima i obrtnicima koji čuvaju radna mjesta i otvaraju nova. 

Hvala im za sve nove investicije kojih je u posljednje vrijeme bilo zaista 

mnogo. Sjetimo se samo kako je naš Grad izgledao do prije nekoliko 

godina. Posebno se zahvaljujem našoj županiji i županu na podršci. Želim 

se s ovog mjesta zahvaliti centralnoj vlasti na njihovoj dosadašnjoj potpori i 

razumijevanju. Na poseban se način zahvaljujem Hrvatskim cestama koje 

prepoznaju i prate porečke projekte. Zahvaljujem se i Hrvatskim vodama, 

Ministarstvu turizma, te Fondu za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost.  



I dok se osvrćemo na ostvareno u proteklih godinu dana i gledamo što 

nam sve predstoji, moramo biti svjesni činjenice da smo u svemu tome mi 

zajedno. Jedna obitelj, jedna zajednica, jedan Poreč.  

Naš je Grad danas svjetionik za mnoge. Zato što imamo nešto 

posebno, nešto jedinstveno što samo rijetki imaju; imamo ideju u našoj srži, 

imamo obećanje da je naš Grad, grad za sve. Grad jednakih šansi za svakog 

našeg sugrađana, svakog pojedinca. Poreč mora ostati Grad u kojem su svi 

dobrodošli, mjesto gdje svi pripadaju bez obzira na spol, rasu, 

vjeroispovijest, prihode ili orijentaciju.  

Poreču su danas potrebne sposobnosti svakog njegovog pojedinca. 

Naše potrebe i snovi se mogu ostvariti samo ako ih imamo hrabrosti 

slijediti. Budimo hrabri i ponosni, imamo zbog čega. Stvarajmo zajedno i 

onda kada je najteže.  

Zajedno, gradimo Poreč na našim snagama, stvarajući pritom nove. I 

dok to radimo, moramo znati proslaviti našu povijest, svoju različitost, 

svoju kreativnost i našu kulturu. Mi smo rastući grad. Drugačiji grad. 

Poseban grad. Ponosan grad. Porečani uvijek mogu više i bolje. Kadgod 

netko poželi otpisati Poreč, dokažemo im suprotno! 

Promjene koje vidimo uzbudljive su mnogima, strašne nekima, ali su 

sigurno dobre dok ih vodimo odgovorno i ostanemo vjerni svojim 

temeljnim vrijednostima; darežljivosti, uključivosti i nadi. 

S našim snažnim gospodarskim temeljem, imamo priliku učiniti naš 

Grad još boljim, grad koji je prihvatljiv svim obiteljima i u kojem svi 

istinski uživaju u napretku. 

To je naša misija.  

To je naša strast.  

To je naš Poreč. 

Grad u kojem je privilegija živjeti. 

 

Sretan Vam Dan Grada. 

 


